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Referat kontaktrådsmøde den 28. oktober 2024 

Mødedeltagere: 

Kirsten Clausen, formand 

Kirsten Beck, Lærkely beskæftigelse 

Morten Andreas Gaarde Gad, Socialudvalget 

Kenny Born, leder Vidåværkstedet/2Hand/AH. 

Jakob Kargaard Molbo-Schulz, leder Lærkely Bo og Beskæftigelse og Ulriksallé 

Lotte Teglskov, områdeleder og referent 

 

Afbud: 

Eva Westergaard 

Anne Marie Jensen 

 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

Dagorden godkendt. 

 

2. Godkendelse af referat 

Referat godkendt. 

 

3. Ordstyrer 

- 

 

4. Præsentation af Jakob, leder på Lærkely Bo- og Beskæftigelse og Ulriksallé 

Jakob har været ansat siden 15. maj 2024 og er foruden leder på Lærkely beskæftigelse også leder 

på Lærkely bolig og Ulriksallé. Jakob har en mangeårig historik i Tønder kommune som både 

socialpædagog og tillidsvalgt for socialpædagogerne.  

 

Kirsten Beck opfordrer til at forsøge at etablere et samråd. Hun har tidligere haft dialogmøder 

med tidligere leder. Men der er evt. belæg for at samle til et samråd på Lærkely nu. Det kunne 

også være at et borgerråd kunne understøtte et samråd, så borgernes perspektiv også er med. 

 

5. Orientering fra området v/Lotte 

Ny fagchef er ansat. Der har været et stærkt ansøgerfelt og valget faldt på Henning Løsche som 

har været konstitueret i stillingen siden 1. maj 2024. Henning har sideløbende været fagchef i Børn 

og familie. Han tiltræder 1. november 2024, og herefter igangsættes en ansættelsesproces til 

ansættelses af fagchef til børn og familie. 

 

Kort information omkring hele organisation.  

 

Organisering af de 3 kontaktråd: 

Kontaktråd Døgnboligerne: Kastaniebo, Rosenvænget, Æblevej 1 og 2, Nøddevej 1, Hasselvej 4 og 

Vongshøj 

 

Kontaktråd Solgården og Rådgivningscenter 
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Kontaktråd Beskæftigelsen: Lærkely, Aktivitetshuset, Vidåværkstedet, 2Hand. 

 

Drøftelse omkring Annemaries placering da hun repræsenterer Vongshøj.  

 

Info fra: 

Vidåværkstedet herunder: 

 2Hand se punkt 8. 

 Aktivitetshuset og vidåværkstedet byder meget ind omkring 2handopgaverne. AH er på 

2hand 2 gange ugentligt med borgere fra hhv. §103 og §104. Marskstien og stierne ved 

Skærbæk vedligeholdes af borgere fra beskæftigelsen.  

 Vidåværkstedet er ved at få deres velfærdteknologiske sanserum op at køre – hvor virtuel 

reality er omdrejningspunktet.  

 Der søges lidt efter montageopgaver til borgergruppen som ligger mellem§103/104, Det 

gamle Apotek er blandt andet kommet med nogle opgaver.  

 Projektet SAMMEN i Tønder, er beskæftigelsen gået i dialog med sammen med 

jobcenteret, for at se hvad vi kan samarbejde omkring.  

 

Lærkely: 

 byggeri, der er afholdt 2 byggemøder, der afholdes, møder hver 14. dag i byggeperioden. 

 afholdt Høstfest 

 

6. Info fra Socialudvalgtet v/Morten 

Morten beretter omkring hvad der optager socialudvalget på nuværende tidspunkt. 

Der er lavet budget for 2025 i kommunalbestyrelsen. Socialområdet har udfordringer økonomisk, 

og området er blevet løftet.  

Der er fundet økonomi til ventilationsanlæg på Solgården. Området kan være godt tilfreds med 

resultaterne af budget 2025.  

Der har været fremlagt planer omkring Vongshøjs fremtid på Socialudvalgsmødet som støtter op 

omkring den påtænkte samdrift.  

Der drøftes subjektive oplevelser og objektivitet ind i forandringsprocesser på et generelt plan. 

 

7. Info fra samråd 

Vidåværkstedet havde samrådsmøde den 30. september 2024. hvor der blev informeret omkring 

§103 og §104 - hvilke opgaver der ligger på Aktivitetshuset.  

Der har været drøftet Facebookretningslinjer omkring GDPR og at vi får vores facebooksider 

oprettet korrekt er der taget kontakt til kommunikationsafdelingen i kommunen. 

Brugerrådene repræsenteres via Kenny på samrådene sammen med en borger (brugerrådene 

mødes forud for samrådet sammen med en pædagog). Dagsorden på brugerrådene blev drøftet 

så der kan lægges op til eventuelle ønsker og medbestemmelse omkring beskæftigelsen. 

2Hands fremtid blev også drøftet.  

Økonomien ser bæredygtig ud. 

Endvidere blev der givet en status på analysen og hvad der arbejdes videre med ud fra den 

indsamlede empiri. 

 

8. 2Hands fremtid v/Kenny 

Vi har brugt tid på at lære at drive butik, men det går godt i 2Hand.  

Der er kommet frivillige pensionister i butikken, som understøtter med hjælp i butikken.  

Hartmannvej 5 skal være rammen for det fremtidige 2Hand. Der pågår pt en proces omkring 

renoveringen af bygningen. Forventet flytning af butik efterår 2025. 
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socialudvalget er udvidende omkring denne proces, Morten følger op på den.  

Der tænkes nye tanker omkring driften af 2Hand.  

Der har været afholdt møde med Tønder Forsyning for at genbesøge kontrakten mellem Tønder 

Forsyning og 2Hand.  

 

I en flytning gentænkes også nogle af opgaverne fra værkstederne kan drives på Vidåværkstedet. 

 

9. Kvalitet i botilbud v/Lotte 

Kvalitet i Botilbud – der er afholdt workshops for borgere og pårørende/interessenter, samt en 

temaformiddag for tillidsvalgte.  

På nuværende tidspunkt pågår en proces omkring dataforarbejdning, for at finde de store linjer 

(tematiseringer) i den indhentede empiri. Dette forventes dagsordenssat på januar mødet for 

socialudvalget.  

 

10. Forretningsorden v/Lotte 

Forretningsorden godkendt 

 

11. Eventuelt 

Formanden og sekretær finder sammen mødetidspunkter til 2025. Mandage må gerne undgås. 

 

 

 

 

 


